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POSIEDZENIE RADY CENTRUM EUROPEJSKIEGO UW 

NR 3/2022-2023 

 

 

Warszawa, 20 stycznia 2023 r., godz. 10.00 

Centrum Europejskie Uniwersytetu Warszawskiego, 

al. Niepodległości 22,02-653 Warszawa, poprzez platformę Google-meet 

 

W dniu 20 stycznia 2023 r. odbyło się posiedzenie Rady CE UW, na którym były 

obecne następujące osoby: dr Artur Adamczyk, dr hab. Olga Barburska, dr Agnieszka 

Chmielewska, dr hab. Danuta Chmielowska, prof. dr hab. Władysław Czapliński, dr hab. 

Agata Dziewulska, prof. ucz., prof. dr hab. Bogdan Góralczyk, prof. dr hab. Krzysztof 

Jasiecki, dr hab. Paweł Kozłowski, prof. ucz., dr hab. Markiyan Malskyy, doc. dr Anna 

Ogonowska, dr Małgorzata Pacek, dr hab. Kamil Zajączkowski oraz mgr Beata Mielcarz, a 

także przedstawiciele studentów - Pani Natalia Świercz, Pani Kinga Basińska, Pani Zofia 

Kulczuga. Funkcję obserwatora  ze strony studentów pełniła Pani Zuzanna Około- Kułak. 

Zebranych przywitał i spotkanie poprowadził Dyrektor CE UW – dr hab. Kamil 

Zajączkowski.  

 

Punkt 1. Opinia Rady nt. zatrudnienia dr Małgorzaty Pacek na stanowisko adiunkta w 

grupie badawczo-dydaktycznej od dnia 28 lutego br. do 30 września 2026 r. na 

podstawie umowy o pracę na czas określony w wymiarze pełnego etatu. 

 

Dyrektor, dr hab. K. Zajączkowski poprosił zebranych członków Rady CE o pozytywne 

zaopiniowanie wniosku dotyczącego ponownego nawiązania stosunku pracy z dr M. Pacek. 

Dyrektor przypomniał, że dr M. Pacek od wielu lat jest  zastępcą redaktora naczelnego kwartalnika 

„Studia Europejskie – Studies in European Affairs”. Wzorowo wykonuje także swoje obowiązki 

dydaktyczne, m.in.: realizuje działania w ramach funduszu Innowacji Dydaktycznych: organizuje 

wyjazdy do Gdyni, wcześniej również wyjazdy do Lwowa. Dr M. Pacek bierze udział w wielu 

komisjach (oceniających, dydaktycznych), a także wspomaga dyrekcję w różnych sprawach. 

Następnie dyrektor CE rozpoczął dyskusję na temat ww. wniosku. Jednocześnie dr M. Pacek opuściła 

spotkanie na czas dyskusji (z własnej inicjatywy podjęła taką decyzję). W dyskusji wzięło udział kilka 

osób. Dr hab. O. Barburska przypomniała zebranym, że dr M. Pacek jest członkiem Rady 

Dydaktycznej dla kierunku europeistyka, a także  wielokrotnie brała udział w pracach komisji 

rekrutacyjnej. Mgr Beata Mielcarz - Pełnomocnik Kwestora w CE, jako przedstawicielka administracji 

również poparła powyższy wniosek, argumentując go tym, że dr M. Pacek jest zaangażowana w 

sprawy organizacyjne, bierze czynny udział  w grantach realizowanych w CE, co ma duży wpływ na 

rozwój jednostki. Dr A. Adamczyk oraz dr hab. D. Chmielowska również poparli wniosek dr. hab. K. 

Zajączkowskiego dotyczący ponownego nawiązania stosunku pracy z dr M. Pacek, zwracając uwagę 

na fakt, że studenci są bardzo zadowoleni i pozytywnie nastawieni do wykładów i seminariów 

prowadzonych przez dr M. Pacek.W związku z powyższym Dyrektor poprosił zebranych o 

zagłosowanie w sprawie ww. wniosku poprzez system Ankieter. 

Wyniki głosowania przedstawiały się następująco: 

 

Czy jest Pan/Pani za zatrudnieniem dr Małgorzaty Pacek na stanowisku adiunkta w grupie 

badawczo-dydaktycznej na podstawie umowy o pracę na czas określony od dnia 28.02.2023 r. 

do dnia 30.09.2026 r. w wymiarze pełnego etatu?  



 

 Głosuję za: 18 (100%)  

 Głosuję przeciw: 0 (0%)  

 Wstrzymuję się od głosu: 0 (0%) 

 

Liczba respondentów uprawnionych do wypełniania ankiety: 20 

Liczba wypełnionych ankiet: 18 

 

 

Punkt 2. Opinia Rady nt. zatrudnienia  dr Michała Bernata na stanowisko adiunkta w 

grupie badawczo-dydaktycznej od dnia 1 marca br., do 30 września 2024 r. na 

podstawie umowy o pracę na czas określony w wymiarze ¼ etatu. 

 

Dyrektor poinformował zebranych, że dyrekcja chciałaby nawiązać współpracę z dr M. 

Bernatem. Współpraca miałaby na celu wzmocnienie zespołu prawnego w CE, zarówno w 

wymiarze dydaktycznym, jak i badawczo-naukowym.  Dr M. Bernat miałby prowadzić 

zajęcia z prawa europejskiego i prawa ustrojowego. Dr Bernat zaproponował także, że w 

przyszłości mógłby podjąć się zajęć dotyczących prawa w nowych uwarunkowaniach 

związanych z technologiami czy zielonym ładem. Dyrektor wspomniał także, że dr M. Bernat 

zadeklarował w ciągu najbliższych lat rozpocząć przygotowywanie rozprawy habilitacyjnej. 

Prof. dr hab. W. Czapliński podzielił się swoimi wątpliwościami dotyczącymi łączenia przez 

kandydata pracy naukowo-dydaktycznej z pracą w prywatnym przedsiębiorstwie. Dr A. 

Ogonowska przypomniała, że Dr M. Bernat będzie zatrudniony na ¼ etatu, a także 

zaproponował elastyczny czas pracy, dostosowując się do potrzeb CE UW. Dr M. Bernat w 

swoim dorobku naukowym posiada publikacje za 100 pkt. oraz doświadczenie dydaktyczne - 

pracuje jako wolontariusz przy różnego rodzaju akcjach edukacyjnych. Dr A. Chmielewska 

dodała, że kandydat specjalizuje się w prawie Unii Europejskiej. Dyrekcja rekomenduje 

kandydaturę dr M. Bernata. W związku z powyższym dyrektor poprosił zebranych o 

głosowanie dotyczące ww. wniosku poprzez system Ankieter. 

Wyniki głosowania przedstawiały się następująco: 

 

Czy jest Pan/Pani za zatrudnieniem dr Michała Bernata na podstawie umowy o pracę na czas 

określony w wymiarze 1/4 etatu od dnia 1.03.2023 r. do dnia 30.09.2024 r. na stanowisku 

adiunkta w grupie badawczo-dydaktycznej? 

 

    Głosuję za: 17 (100%) 

    Głosuję przeciw: 0 (0%) 

    Wstrzymuję się od głosu: 0 (0%) 

 

 

Liczba respondentów uprawnionych do wypełniania ankiety: 20 

Liczba wypełnionych ankiet: 17 

 

Dyrektor poinformował, że wszystkie ostatnio przyjęte do CE osoby na stanowiska 

badawczo-dydaktyczne  wykazują się dość dobrym dorobkiem publikacyjnym, mają na 

swoim koncie artykuły za 100 pkt. Jednocześnie dyrektor przypomniał zebranym, że wszyscy 

pracownicy CE UW będący na etacie badawczo-dydaktycznym mają za zadanie wypełniać 



swoje obowiązki badawcze, do których zalicza się m. in. napisanie jednego artykułu rocznie 

w wysokopunktowanym czasopiśmie. Jeśli powyższe wymaganie nie zostaną spełnione 

dyrekcja będzie odpowiednio reagowała na takie sytuacje. W interesie bowiem CE w 

kontekście następnej parametryzacji jest to, by zawczasu na to reagować. 

 

 

 

Punkt 3. Sprawy pracownicze- urlopy i sprawozdania naukowe 

 

Dr hab. K. Zajączkowski poruszył kwestię zaległych urlopów wypoczynkowych. Zwrócił się 

z prośbą do wszystkich pracowników CE o wykorzystanie zaległych urlopów 

wypoczynkowych zwłaszcza za lata 2021-2022. 

Dr hab. K. Zajączkowski poinformował zebranych, że od tego roku sprawozdaniami 

naukowymi w CE UW będzie zajmowała się Pani M. Bogajczyk, która pracuje również w 

Bibliotece Uniwersytetu Warszawskiego. Współpraca z Panią Bogajczyk ma za zadanie 

odciążenie pracowników naukowych w kwestiach zamieszczania informacji naukowych  w 

odpowiednich bazach. 

 

Punkt 4. Projekty badawcze realizowane przez CE w 2023 r. 

 

Dr hab. K. Zajączkowski poinformował, że w ubiegłym roku CE UW otrzymało grant z 

Ministerstwa Spraw Zagranicznych. Dyrektor powiedział, że w przyszłym tygodniu 

planowane jest złożenie przez CE UW grantu do Ministerstwa Spraw Zagranicznych o 

wartości 250 tys. zł, natomiast w marcu złożony zostanie grant do Komisji Europejskiej o 

wartości 250 tys. euro. Grant, który został zakończony w grudniu 2022 r., był poświęcony 

promocji polski w krajach bałkańskich. Centrum Europejskie UW promowało Polskę jako 

państwo, które przeprowadziło szereg istotnych reform przez ostatnie trzydzieści lat, głównie 

koncentrując się na sukcesach sprzed lat oraz ukazując problemy i wyzwania, które obecnie 

występują. 

Grant miał kilka etapów: 

- odbyła się konferencja w Bitoli, w Macedonii Północnej, 

- zrealizowano webinaria i podcasty 

- odbyła się w Warszawie  konferencja podsumowująca grant 

Finalnym działaniem było przygotowanie książki, publikacji pograntowej pt. ,,Balkan 

Ambitions and Polish Inspirations: Experiences, Problems and Challenges” pod redakacją  dr 

hab. K. Zajączkowskiego, dr A. Adamczyka, dr G. Ilika. Dr A. Adamczyk podziękował 

całemu zespołowi, który ze strony naukowej, jak i administracyjnej był zaangażowany w 

przedsięwzięcie. 13 stycznia 2023 r. dokumentacja dotycząca grantu została złożona w 

Ministerstwie Spraw Zagranicznych. Tematem przewodnim nowego grantu Ministerstwa 

Spraw Zagranicznych będzie  dezinformacja w krajach bałkańskich. Dyrektor poinformował, 

że projekt Ministerstwa Spraw Zagranicznych i projekt do Komisji Europejskiej będzie 

zawierał elementy współpracy z Politechniką Warszawską. 

 

Punkt 5. ,,Studia Europejskie – Studies in European Affairs” 

 

Dyrekcja CE UW oraz zespół redakcyjny kwartalnika ,,Studia Europejskie – Studies in 

European Affairs” czekają na decyzję odnośnie przyznania czasopismu 100 pkt. Zespół 

redakcyjny w porozumieniu z dyrekcją CE napisał odwołanie oraz prośbę o uwzględnienie 

zawartych w piśmie argumentów, które mogą się przyczynić do pozytywnego rozpatrzenia 

wniosku. Dyrektor podziękował zespołowi za pracę przy prowadzeniu kwartalnika. 



Jednocześnie poinformował, że w ostatnim czasie na rozwój czasopisma uzyskano trzy 

granty, o łącznej wartości 110 tys. zł.: jeden w ramach programu MEiN, dwa w ramach 

programu IDUB realizowanego  na UW.  

 

Punkt 6. Sprawy dydaktyczne 

 

a) europeistyka, studia I stopnia, stacjonarne 

Dr hab. K. Zajączkowski poinformował o wprowadzeniu zmian na studiach I stopnia (studia      

dzienne). Zostały wprowadzone dwa nowe przedmioty dotyczące zielonego ładu i  

transformacji cyfrowej. Powyższe zmiany zostały zaakceptowane przez Dyrektora, dr hab. K. 

Zajączkowskiego Dziekana Wydziału Nauk Politycznych i Studiów Międzynarodowych  dr 

hab. D. Przastka,  a także przez Radę Dydaktyczną dla kierunku europeistyka. Dyrekcja CE 

poinformowała, że w celu uatrakcyjnienia zajęć chciałaby wprowadzić zajęcia dla studentów, 

prowadzone przez prof. dr hab. W. Czaplińskiego, prof. dr hab. W. Sadurskiego, oraz prof. dr 

hab. J. Zielonkę, z którym CE UW będzie współpracowało od jesieni br. Propozycja ma za 

zadanie pokazanie studentom, że program studiów realizowany jest przez znane osoby, 

autorytety w swoich dyscyplinach. 

Dr A. Ogonowska poinformowała również, że CE UW podejmie inicjatywę zaoferowania 

spotkań dla studentów z członkami Rady Interesariuszy. Spotkania będą miały za zadanie 

uświadomienie studentom jak wejść na rynek pracy,  na zwrócenie uwagi na to czego 

oczekuje potencjalny pracodawca, i w jaki sposób przygotować się do takich spotkań.  

Wiosną 2023 r. mają się odbyć pierwsze takie spotkania z członkami Rady Interesariuszy, 

m.in. z Vice Prezesem Lotu, Panem Michałem Fijołem. 

b) europeistyka, studia I stopnia, niestacjonarne (zaoczne) 

 

Dr A. Ogonowska przypomniała, że we wstępnej wersji programie studiów zaocznych   

zostały wprowadzone zmiany. Poinformowała również, że Dyrektor dr hab. K. Zajączkowski, 

Dziekan Wydziału Nauk Politycznych i Studiów Międzynarodowych  dr hab. D. Przastek,  a 

także Rada Dydaktyczna dla kierunku europeistyka zaakceptowali wprowadzone zmiany, 

które zostały przekazane  Uniwersyteckiej Radzie ds. Kształcenia, gdzie sprawa dalej jest 

procedowana. Na posiedzeniu Senatu UW, które odbędzie się w marcu br. wszystkie ww. 

kwestie zostaną poruszone.  Planujemy, że studia te zostaną uruchomione od przyszłego roku 

akademickiego. Zajęcia będą odbywały się w weekendy- prawdopodobnie w formie zdalnej. 

 

c) europeistyka, studia II stopnia, stacjonarne 

 

Władze Rektorskie UW mają w planach spotkanie z wydziałami i jednostkami, w celu 

omówienia problemu studiów II stopnia, który jest problemem ogólnouniwersyteckim. W 

związku z faktem, że studia II stopnia muszą ulec zmianie, po przygotowaniu propozycji 

zmian przez dr A. Ogonowską, dyrekcja rozpocznie rozmowy z pracownikami CE. Dr A. 

Ogonowska poinformowała zebranych, że wkrótce odbędzie się spotkanie w powyższej 

sprawie z Prorektorem UW ds. studentów i jakości kształcenia – prof. ucz. dr hab. 

Sławomirem Żółtkiem. Poinformowała również o tym, że wszystkie osoby pełniące kluczowe 

funkcje w pionie dydaktycznym  zostały zaproszone na najbliższe posiedzenie Senatu UW 

celem omówienia problematyki studiów II stopnia.  



 

 

Punkt 7. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

 

Punkt 8. Wolne wnioski 

 

- Dr hab. O. Barburska przypomniała zebranym o ocenie okresowej nauczycieli 

akademickich. Ostatnia ocena brała pod uwagę lata 2016-2021. Kolejna ocena będzie brała 

pod uwagę lata 2022-2025. Dr hab. O. Barburska poinformowała o tym, że procedura oceny 

zmieniła się. Zmianie uległ również arkusz oceny pracownika. 

 

- Dr A. Ogonowska przypomniała zebranym o obowiązkowym szkoleniu z zakresu ochrony 

danych osobowych. Zwróciła się do osób, które nie przeszły takiego szkolenia o niezwłoczne 

jego wykonanie, ponieważ  obowiązkiem każdego pracownika jest  odbyć szkolenie i uzyskać 

stosowny certyfikat . 

 
 


